
Program rada klastera za mandatni period od 2021 – 2023. godine 

mandatara Dragane Momčilovid Tupanjac 

 

Poštovani Predsedniče Skupštine, 

Poštovani članovi Zrenjaninskog IKT klastera, 

Dozvolite mi, pre svega, da kažem da je zaista velika čast i privilegija, ali još veda odgovornost stajati 

pred vama i tražiti podršku od Vas, uvaženih članova klastera, za sastav nove postavke izvršnog odbora 

klastera i njegovog programa rada u nastupajudem dvogodišnjem periodu. 

Kroz program rada ZRICT-a, a na čijem čelu je poslednje dve godine bio Goran Đorđevid (Insby doo), 

ostvareni su zapaženi rezultati iako u vrlo složenim tržišnim okolnostima. Poseban značaj leži u činjenici 

da su osnovni, strateški pravci delovanja klastera ved definisani u ovom dvogodišnjem periodu i 

opredeljenje daljeg programa, za vreme mog mandata, bide usmereno na realizaciju tih aktivnosti. 

Podsetila bih na 4 starteška cilja klastera: 

 Doprineti stvaranju što boljih uslova na lokalu za sticanje upotrebljivih i aktuelnih IKT znanja i 

veština 

 Popularizacija IT u Zrenjaninu 

 Jačanje međusobne saradnje svih zainteresovanih činilaca u cilju razvoja IT sektora u 

Zrenjaninu 

 Unapređenje rada Klastera 

 

Kroz prethode četiri godine rada klastera, kako kroz mandat Vlade Kovača tako i Gorana Đorđevida, 

postigli smo ono najvažnije, a to je kontinuitet! Postavili smo klaster na zdrave temelje. Na čvrste osnove. 

To nije bio lak zadatak, koliko god se to činilo jednostavnim ili nedovoljno važnim. Uspeli smo da 

uspostavimo  odličan način funkcionisanja klastera. Uspeli smo da budemo do neke mere vidljivi i 

prepoznati. Vodimo se strateškim principima upravljanja klasterom. Imamo dva strateška dokumenta za 

ovaj period od četiri godine. Vodimo računa o tome da donosimo dobre odluke za potrebe razvoja 

klastera i da na najbolji način upravljamo finansijama klastera. Nakon postavljanja odličnog temelja 

došao je trenutak da uradimo nešto ZAJEDNO i time pokažemo da udruženi možemo puno i postavimo 

dobru osnovu za finansiranje naših bududih projekata. 

 

 

U 2021 godini demo staviti značajan akcenat na udruživanje naših snaga u realizaciji zajedničkog 

projekta. 

S tim u vezi, dozvolite mi da se osvrnem na osnovne pokazatelje, s obzirom da isti predstavljaju polaznu 

osnovu za ono što de biti fokus za naredne dve godine 

 



Za vreme Goranovog mandata sprovedeno je istraživanje na nivou klastera sa ciljem da osim prikupljanja 

osnovnih informacija iz poslovanja naših članica dođemo do onih informacija koje trebaju da definišu 

dalje akcije klastera a na osnovu potreba naših članica. 

Odgovor na anketno istaživanje dobili smo od predstavnika privrede i predstavnika organizacija i 

udruženja, 70% (14 od 20), kao I od predstavnika obrazovnih institucija, 67% (4 od 6).  

Kada govorimo o aktivnostima koje bi po mišljenju naših članica trebale da se odvijaju na nivou klastera, 

rezultat je slededi. Najvedi broj glasova odnosi se na edukaciju zaposlenih u članicama, zajednički nastup 

na tržištu i lobiranje. 

Saradnja sa ostalim članicama klastera je u najvedem broju slučajeva ocenjena kao dobra, zatim slaba, 

dok svega 7,1% ocenjuje kao veoma dobru. Angažovanost članica klastera se može okarakterisati na 

osnovu ovih rezultata kao nedovoljno dobra. 

Sa druge strane, predsatvnici obrazovnih institucija smatraju da mogu doprineti razvoju klastera 

kontinuiranom edukacijom zaposlenih. Proširivanje saradnje njihove institucije i klastera vide kroz 

realizaciju edukacija/treninga. Dok svoju aktivnost u klasteru ocenjuju kao dobru. 

Na osnovu rezultata istraživanja proizilazi potreba za aktivnijim uključivanjem članica u aktivnosti 

klastera, uspostavljanjem saradnje i zajedničkim nastupom. 

 

 

Zbog izvedenog zaključka na osnovu prikazanih rezultata istraživanja u narednom periodu stavljamo 

fokus na dostizanje zajedničkih rezultata. Fokus je na nama i na našoj zajedničkoj akciji. Neophodno je 

da bolje komuniciramo međusobno, da razmenjujemo znanja i ideje i da težimo realizaciji zajedničkih 

projekata.  

Boljom međusobnom komunikacijom i upoznavanjem možemo postidi bolje rezultate za zajednicu ali i  

ostvarivanju međusobne saradnje koja ne mora biti direktno vezana za najviše ciljeve klastera. 

Razmenom znanja i ideja možemo kreirati odlične projekte i napraviti značajan rezultat klasteru i dati 

doprinos NAŠOJ ZAJEDNICI ali i doprineti razvoju pojedinačnih biznisa. 

Zajedničkim projektom pokazademo da smo udruženi i da tako udruženi možemo da napravimo 

promenu, Osim toga, svako od nas de promovisati svoju instituciju/kompaniju kao bitan subjekat u 

procesu razvoja IT zajednice u Zrenjaninu 

 

 

 

Pre četiri godine imali smo priliku da razgovaramo sa bivšim dekanom FTN u Novom Sadu, prof. dr Ilijom 

Dosidem, kada nam je predočio značaj kreiranja društva zasnovanog na znanju. Da bismo izgradili 

društvo zasnovano na znanju, potrebno je razvijati regione znanja. 



Kako mi kao udruženje okupljamo sve relevante subjekte, obrazovne institucije koje školuju budude IT 

kadrove, IT kompanije, kompletnu poslovnu zajednicu (sa njihovim udruženjima) i predstavnika države 

(Grada Zrenjanina), lako je konstatovati da MI TO IMAMO, a iz godine u godinu trebamo raditi na tome 

da razvijamo te tzv. regione znanja. 

Tri najvažnija stuba/regiona su: 

1. Univerzitet – inovativan, preduzetnički orijentisan 

2. Inovativna privreda  

3. Uprava, sa željom da razvija grad kao region znanja 

 

Iskoristila bih priliku da u ovom trenutku objasnim da MI TO IMAMO. 

 

Kada govorimo o Univerzitetu, odnosno o formalnom obrazovanju, na teritoriji grada Zrenjanina imamo 

ukupno 28 osnovnih škola. U narednom periodu nastojademo da sa jednom do dve osnovne škole 

zaključimo protokol o saradnji. Zatim, imamo 7 srednjih škola u Zrenjaninu koje obezbeđuju 

četvrogodišnje školovanje, od kojih je 4 u članstvu klastera. Zbog značaja strategije, bitno je istadi da od 

ovih 7 škola, IT smerove imaju tri škole. Sve tri su naši počasni članovi. Tehnička škola ima tri smera koja 

su školske 2020/2021. upisala ukupno 90 učenika. Druga srednja škola koja ima IT smer jeste 

Elektrotehnička i građevinska škola ‘’Nikola Tesla“, sa smerom elektrotehničar informacionih tehnologija 

koji je u aktuelnoj školskoj godini upisalo 50 učenika. Od 2018. godine, u Zrenjaninskoj gimnaziji otvoreno 

je odeljenje za učenike sa posebnim sposobnostima za računarstvo i informatiku, koji godišnje upiše 

maksimalno 20 učenika.  

Nakon završetka srednje škole, učenicima na teritoriji grada Zrenjanina ponuđene su dve opcije za 

nastavak školovanja na visokoškolskim institucijama. Oni mogu da biraju između Tehničkog fakulteta 

‘’Mihajlo Pupin“i Visoke tehničke škole strukovnih studija. TFMP obrazuje IT kadar na četiri različita IT 



smera sa vedim brojem budžetskih i samofinansirajudih mesta (2020/2021 ukupno 625 studenata na ta 

četiri smera), dok VTŠSS upisuje godišnje 25 IT studenata (Elektrotehnika i računarstvo). Ove bitne 

obrazovne institucije su u našem članstvu. 

Sa druge strane, u Zrenjaninu, osim formalnog obrazovanja imamo dobru ponudu kada je u pitanju 

neformalno obrazovanje. U članstvu klastera, u redovima pridruženih članova su StartIt, Webit i 

SmartSchool. U narednom periodu demo nastojati da povedamo I broj članova kada su u pitanju 

provajderi usluga neformalnog obrazovanja u oblasti IT ili onih koji promovišu ICT kroz razne vidove 

događaja. 

Što se tiče Uprave, odnosno podrške lokalne zajednice, klaster ima podršku Grada Zrenjanina u realizaciji 

svojih aktivnosti, a osim toga ima značajnu ponudu institucija podrške: poslovni inkubator Zrenjanin, RCR 

Banat, Unija Poslodavca – poslodavci Zrenjanin, Zrenjaninski poslovni krug - ZREPOK. 

I poslednje, a jednako važno u celom ovom ciklusu su IT kompanije I predstavnici privrede koji se 

oslanjaju na digitalne tehnologije u svom radu. Klaster broji 13 članova iz ove oblasti, a u svojstvu 

redovnih I pridruženih članova. U periodu koji je pred nama postavili smo sebi zadatak da privučemo još 

vedi broj IT kompanija u redovno članstvo klastera. 

Takođe, naš klaster ima I dva počasna člana a to su prof. dr Borislav Odadžid I Zoran Janjid, Microsoft. 

Sve ovo što mi imamo I što smo postigli u prethodnom periodu predstavlja odličnu infrastrukturnu 

potporu razvoju IT zajednice u Zrenjaninu. 

 

Vreme u kome živimo puno je izazova i mi na te izazove moramo da ogovorimo odlučno i sa jasnom 

vizijom kuda idemo. 

Vizija : Zrenjanin u vrhu IT industrije sa odličnim uslovima za obrazovanje IT kadrova i poslovanje IT 

kompanija 

Pored odličnih rezultata, na koje smo se u na poslednjoj sednici Skupštine osvrnuli, zasigurno je pred 

nama period u kome je potrebno da SADA stavimo akcenat na internu komunikaciju, na jačanje naše 

međusobne saradnje, udruživanje naših snaga u cilju realizacije zajedničkog projekta. 

U narednom periodu demo povezati sve relevantne subjekte (postojede i potencijalne članice klastera), 

angažovademo svoje resurse kako bismo mladima približili Zrenjanin kao sredinu u kojoj mogu da dobiju 

kvalitetno obrazovanje (formalno/neformalno) kroz sve nivoe školovanja, da im predstavimo kompanije 

koje ovde na lokalu mogu da im ponude zaposlenje, čime de obezbediti svoju egzistenciju, i da im 

predstavimo one bitne činioce koji mogu biti značajan faktor u realizaciji njihovih poslovnih ideja u cilju 

podsticanja razvoja start up zajednice u oblasti IT-a. 

Kroz sve aktivnosti koje budemo sprovodili u naredne dve godine nastojademo da damo zajednički 

doprinos razvoju IT zajednice u Zrenjaninu povezujudi se sa svim bitnim akterima koji prepoznaju značaj 

razvoja IT sektora u Zrenjaninu. 

Posebno želim da istaknem da demo se u naredne dve godine rukovoditi našim ključnim principima, 

našim vrednostima. 



 

Ključne vrednosti klastera: 

1. Integritet – Dosledni smo i trasparentni u našim aktivnostima i odlukama. Ispunjavamo svoje 

obaveze i sprovodimo ih skladu sa našom vizijom 

2. Održivost – Delujemo na način koji je održiv za Zrenjaninski IKT klaster i zajednicu kojoj smo 

posvedeni. Naše odluke uzimaju u obzir potrebe bududih generacija 

3. Pozitivnost i saradnja – Spremni smo za učešde u multifunkcionalnim grupama i projektima. 

Predusretljivi smo prema zahtevima članova klastera. Spremni smo da razmenjujemo informacije 

i sposobni smo za rad u timu 

4. Inicijativa i odgovornost – Tražimo mogudnosti, pronalazimo i predlažemo nova rešenja i 

isporučujemo rezultat poštujudi naše vrednosti 

5. Zajednički rezultat – Zajednički poduhvat u cilju ostvarivanja vidljivog i upečatljivog rezultata. 

Težnja ka postizanju uspeha uz uzajamnu pomod i saradnju svih članova ovog poslovnog 

udruženja. 

6. Zahvalnost – Iskazujemo zahvalnost svima onma koji su nam na bilo koji način pomogli i koji su, 

svojim direktnim ukjlučivanjem u aktivnosti Klastera, doprineli našem uspehu. 

 

Dozvolite da na kraju izlaganja predložim članove izvršnog odbora klastera  i zatražim vašu podršku za 

naredni period. 

Pri definasanju tima IO vodila sam se time da prvenstveno postavim dobar institucionalni okvir kako 

bismo imali dobru pokrivenost ranije pomenutih regiona. Osim toga smatram da je s’ vremena na vreme 

neophodno napraviti određena ’’osveženja’’ unosom nove enegrije i drugačijih perspektiva. 

Iako želim da napomenem da svi članovi klastera, bili oni članovi izvršnog odbora ili ne, imaju puno pravo 

da se aktivno uključe i prisustvuju sastancima IO. Svi imamo jednako pravo glasa, a i svi smo jednako 

važni činioci u procesu razvoja IT zajednice u Zrenjaninu a i šire. 

Pre nego što vam obrazložim slededu postavku tima, želim da vam kažem da sam i te kako svesna da naš 

statut za članstvo izvršnog odbora definiše 7 članova zajedno sa predsednikom IO, ali da za naredni 

period predviđam 11 članova (7+4) za sastav IO, obuhvativši ono što je predviđeno statutom (3 iz redova 

redovnih članica, 1 iz redova pridruženih i 1 iz redova počasnih). Razgovarala sam sa svakim od njih 

predočivši im program i usvojivši njihove sugestije/predloge, kada sam i dobila njihovu potvrdu da žele 

da se aktivno uključe u rad klastera kroz angažovanje u izvršnom odboru.  

Prema tome ostavljam Skupštini da odluči da li prihvata ovaj predlog. 

 

 

 

 

 



 

 

Onu novinu koju je Goran Đorđevid uveo pre dve godine nastojademo da zadržimo. Želimo i dalje da 

imamo jasno definisane regione/oblasti delovanja, kao i osobe koje su zadužene za te regione. 

 

 

 

Na osnovu prikaza postavke IO možete zaključiti da su obuhvadeni svi regioni od značaja za razvoj jedne 

zajednice, a u oblasti IT. 

Predstavnici IT kompanija:  

 Dragana Momčilovid Tupanjac, PIO, ispred kompanije VegaIT 

 Đorđe Veličkovid ispred kompanije Consulteer na poziciji ZPIO i odmah bih predstavila Jelenu 

Vukov koja de se aktivno uključiti u rad izvršnog odbora. 

 Isidora Bakoš Vojnovid, ispred kompanije Levi9 

 Aleksandar Žarkov, direktor kompanije Yuteam software 

 Bogdan Dirid, direktor kompanije Nanobile 

Predstavnici obrazovnih institucija: 

 Dijana Karuovid, ispred TFMP  

 Danijela Vukid, ispred Zrenjaninske gimnazije 

 Olgica Rakid, ispred EGTŠ Nikola Tesla 

Predstavnici institucija podrške: 

 Izabela Kiš, direktor Unije poslodavaca – poslodavci Zrenjanin 

 Bojan Ljutid, Poslovni inkubator Zrenjanin 



 Radomir Topalov, RCR Banat 

 

U Zrenjaninu, 

11. marta 2021. godine 


